



L'Auderghemois

LE JOURNAL DE LA COMMUNE D'AUDERGHEM

N°109

SEPT.-OCT. 2019

L'ÉCOLE
JAPONAISE FÊTE
SES 40 ANS

page 2

CAMPAGNE DE
STÉRILISATION
DES CHATS
ERRANTS

page 4

LE SERVICE
CITOYEN
DÉBARQUE À
AUDERGHEM

page 5

DEN DAM CRÉE
LE PREMIER
REPAIR CAFÉ
AUDERGHEMOIS

page 6

LA PREMIÈRE
POMPE CNG
OUVRE À
AUDERGHEM

page 6

**ENSEIGNEMENT: LES NOUVEAUTÉS
DE LA RENTRÉE**

Pages 2 et 3

PROPRETÉ PUBLIQUE
**AUDERGHEM CRÉE
UNE ÉQUIPE SPÉCIALE
D'INTERVENTION**

Page 4

**LANCÉMENT DU PRÊT
DE LIVRES À DOMICILE**

Page 5



300 ÉLÈVES LA FRÉQUENTENT L'ÉCOLE JAPONAISE A 40 ANS

Si l'école japonaise fête cette année ses 40 ans, l'histoire elle, débute réellement en 1974 quand la commune convint avec le ministère de l'éducation japonais d'établir la Japanese School of Brussels avenue des Meuniers. Ouverte officiellement en 1979, son succès est immédiat, au point de faire d'Auderghem la commune la plus japonisante de Belgique.

Le bâtiment est discret, voire un peu mystérieux et finalement, peu d'Auderghemois savent vraiment ce qu'il se passe derrière ces murs. "C'est une école relativement classique, avec 300 élèves de 6 à 15 ans", résume Nathalie Veriter, professeur de français. "On y enseigne strictement le programme du ministère de l'éducation japonais, comme ça il n'y a pas de coupure scolaire quand ils retournent vivre au Japon". En effet, les élèves sont quasi essentiellement des enfants de jeunes cadres japonais expatriés à Bruxelles pour des contrats courts.

Mais alors quelles différences entre une école japonaise et

une école belge ? "Pour les cours généraux c'est sensiblement la même chose avec évidemment un accent mis sur l'histoire du Japon. Pour le reste les petits japonais suivent des enseignements spécifiques comme des cours d'arts ménagers, d'informatique et de calligraphie japonaise". Le sport joue aussi une place prédominante dans l'éducation et est abordé sous l'angle de l'esprit d'équipe, de l'entraide et évidemment de la compétition. "La cour de récréation est d'ailleurs recouverte d'une couche de gomme, une piste d'athlétisme XL en quelque sorte".

Culturellement les japonais sont de nature discrète ce qui ne les empêche pas d'exprimer leur satisfaction d'habiter Auderghem. "Les parents d'élèves sont ravis de la qualité de vie locale et trouvent les auderghemois très accueillants", conclut Nathalie Veriter. "D'ailleurs de plus en plus de parents osent inscrire leurs enfants dans les clubs sportifs locaux, ce qui est une récompense pour l'enseignante de français que je suis et un signe fort de leur bonne intégration".



MAXIMUM 20 ÉLÈVES PAR CLASSE LES ÉCOLES COMMUNALES FONT LEUR RENTRÉE

ENTRE PÉDAGOGIES NOUVELLES ET CONFORT D'APPRENTISSAGE

Attendue par certains, redoutée par d'autres, voilà la rentrée ! Le réseau communal primaire est fin prêt. Avec, cette année encore, des classes qui ne comporteront pas plus de 20 élèves.

Au 1^{er} octobre 2018, les écoles communales d'Auderghem accueillaient 1.324 élèves. Un chiffre qui ne devrait pas beaucoup évoluer pour cette rentrée 2019/2020. Pour les ressources pédagogiques, "les équipes enseignantes rassemblent 75 équivalents temps plein", explique l'échevine de l'Enseignement. "Seize de ces emplois sont directement pris en charge par la commune, ce qui est très largement supérieur à la moyenne". Résultat ? Auderghem s'offre le luxe rare de proposer des classes de 20 élèves, avec une petite exception au Pré des Agneaux (22 élèves par classe).

"Entre les rénovations, les enseignants supplémentaires et les achats d'équipements, Auderghem est la deuxième commune après Bruxelles-ville à investir autant dans son enseignement", rappelle le bourgmestre. "Et ça ne date pas d'hier. Cela fait mainte-

nant une trentaine d'années que la commune investit massivement dans ses infrastructures scolaires et dans les pédagogies innovantes". De fait, avec la mise en place des carnets de progrès, du monitoring des apprentissages, d'une orthopédagogie ou encore des immersions linguistiques, les écoles d'Auderghem atteignent déjà depuis des années la plupart des standards prévus dans le futur pacte d'excellence.

Autre spécificité des 4 écoles primaires communales, chaque établissement développe son projet pédagogique propre : le cirquétude au Centre Scolaire du Souverain, l'immersion en néerlandais au Pré des Agneaux, l'art aux Marronniers ou encore l'éologie par les sciences au Blankedelle. Un éventail de choix qui facilite la vie quotidienne selon le bourgmestre. "Une offre scolaire diversifiée c'est aussi la garantie pour les parents auderghemois de trouver leur bonheur près de chez eux. Par ricochet, ça signifie moins de temps perdu dans les transports, moins de stress et donc plus de temps en famille". De quoi faciliter grandement le quotidien.

10 NOUVEAUX TABLEAUX BLANCS INTERACTIFS

Les tableaux blancs interactifs deviennent la norme dans les écoles communales auderghemoises. Pour cette rentrée, celles-ci recevront 10 tableaux blancs nouvelle génération supplémentaires, portant à 28 le parc de TBI. Pour rappel ces tableaux permettent de retransmettre les informations d'un ordinateur tout en agissant sur leur surface à la manière d'une tablette tactile.

POUR DES COLLATIONS PLUS SAINES

Dans le cadre d'un projet européen, la commune distribuera régulièrement cette année des fruits et des légumes bios aux élèves des écoles communales. Ce dispositif complète le projet Good Food qui vise à sensibiliser les parents à des collations plus saines pour leurs enfants.

DES COURS DE RÉCRÉATION APAISÉES

DES AMÉNAGEMENTS SPÉCIALEMENT CONÇUS POUR PRÉVENIR LES CONFLITS ET LE HARCÈLEMENT ENTRE ÉLÈVES

Cette année, les élèves des écoles communales vont faire leur rentrée dans des cours de récréation entièrement réaménagées. Des nouveautés qui poursuivent deux objectifs : la prévention des violences et la verdurisation de ces espaces de vie.

Lieux de socialisation par excellence, les cours de récréation peuvent aussi être le théâtre de conflits. "Les violences et le harcèlement à l'école peuvent prendre des formes extrêmement variées", explique Bernard Mugrabi, conseiller pédagogique. "Et surtout, elles peuvent parfois être totalement invisibles pour les enseignants, les éducateurs et même les parents".

Pour prévenir ces phénomènes, les cours des écoles communales ont été divisées en différents espaces : zone ballon, zone jeux sans ballons, zone calme, zone interdite... Ceci afin d'éviter les conflits de "territoire". Des jeux et des livres sont aussi désormais mis à disposition des élèves "car un enfant qui ne s'ennuie pas, n'ennuiera pas les autres". Enfin, "toutes les équipes éducatives et les accueillantes extra-scolaires ont suivi une formation sur ce sujet, parce qu'il est essentiel de maîtriser les outils pour repérer, prévenir et contrôler le harcèlement".

Les cours des 4 écoles communales seront également plus vertes cette année. Les Marronniers et le Souverain-Cirqué-tudes avaient déjà engagés cette conversion l'année dernière en participant à la campagne de Good Planet Belgium "Ose le vert, recrée ta cour".

"Notre cour s'est littéralement métamorphosée", s'enthousiasme Charlotte Walry, porteuse du projet pour les Marronniers. "D'un espace en béton un peu déprimant, nous sommes passés à un espace d'activités vert incroyable avec des huttes en saule, un potager et même un jardin. C'est le jour et la nuit". Le Pré des Agneaux et le Blankedelle ne sont pas en reste avec l'aménagement d'un potager dans les deux écoles et d'une mare pédagogique au Blankedelle. "Il faut souligner que tous ces projets ont vu le jour grâce à l'implication conjointe des équipes éducatives mais aussi des familles, des ouvriers du Plan Vert et même des maçons de la commune", sourit l'échevine de l'Enseignement. "Cette volonté de verdurisation présente le triple avantage de reconnecter enfants et instituteurs, de créer un espace de jeu naturel tout en éveillant le corps enseignant à la pédagogie du dehors".

APPRENTISSAGE DU NÉERLANDAIS

TROIS NOUVEAUX MAÎTRES SPÉCIAUX

C'est l'une des grandes nouveautés de la rentrée : toutes les écoles communales disposeront désormais de leur propre enseignant de néerlandais. "Jusqu'à présent nous étions dans le schéma classique avec un seul maître spécial financé par la Fédération Wallonie-Bruxelles, le reste des cours de néerlandais étant assurés par des enseignants non spécialisés", explique l'échevine de l'Enseignement. "Avec ces trois arrivées, nous quadruplons nos ressources d'apprentissage d'un enseignant

essentiel et dégageons du même coup du temps que les institutrices pourront consacrer aux autres disciplines".

Ces trois nouveaux postes sont en grande partie pris en charge par la commune. "Nous donnons parfois l'impression d'être très à cheval sur l'équilibre des finances communales", note le bourgmestre. "Mais c'est précisément cela qui nous permet de dégager des marges financières pour investir dans des domaines fondamentaux comme l'éducation".

UN MAÎTRE DE REMÉDIATION DANS CHAQUE ÉCOLE

L'ENCADREMENT INDIVIDUEL GÉNÉRALISÉ

C'est l'autre nouveauté significative de la rentrée. À l'instar du néerlandais, il y aura désormais un maître de remédiation à temps plein dans chaque école communale.

"C'est la dernière étape de développement d'un projet lancé à l'école des Marronniers l'année dernière", détaille Bernard Mugrabi, conseiller pédagogique. "Les évaluations de la phase test nous ont convaincus qu'il fallait le généraliser à l'ensemble des écoles de la commune". Le maître de remédiation est entièrement dédié aux difficultés d'apprentissage de la langue et travaille de manière individuelle sur les retards en termes de formulation, de syntaxe ou encore de vocabulaire.

"Au même titre que la limitation du nombre d'élèves par classe, le monitoring des apprentissages ou le carnet de progrès, ce projet rentre parfaitement dans la ligne de notre politique pédagogique qui veut offrir un enseignement le plus personnalisé possible", conclut Bernard Mugrabi.



DÉPÔTS CLANDESTINS ET MALPROPRETÉ

UNE NOUVELLE ÉQUIPE SPÉCIALE D'INTERVENTION

Les déchets ne prennent pas de congés. C'est même tout le contraire... Pour cette raison, mais aussi pour palier les manquements de Bruxelles-Propreté, la commune vient de créer une nouvelle équipe spéciale d'intervention. L'idée? Étendre sa capacité de nettoyage et d'enlèvement en dehors des horaires de travail classique et ainsi éviter les accumulations le week-end. Un dispositif qui complète les caméras de surveillance mobiles à l'œuvre depuis janvier dernier (voir Auderghemois n°106).

"Depuis plusieurs mois, nous observons une recrudescence des actes de malpropreté le week-end sous la forme de dépôts clandestins mais aussi de sacs éventrés et de poubelles surchargées", constate Dimitri Treuttens, chef de la Voirie. "Les déchets attirant d'autres déchets, les détritus s'amoncellent et la situation devient vite insupportable pour les riverains".

La nouvelle équipe qui vient d'être créée est donc entièrement dédiée aux interventions le week-end. Elle est composée de deux agents et d'un camion pour pouvoir procéder à des enlèvements immédiats. "Nous avons opté pour un

découpage de la commune en 4 zones, deux seront inspectées le samedi, les deux autres le dimanche". Au final, toutes les rues seront désormais nettoyées par les services communaux 6 jours sur 7. Une veille sur les réseaux sociaux est par ailleurs établie afin de pouvoir intervenir rapidement sur les situations les plus problématiques.

"Le plus frustrant pour nos services c'est que les Auderghemois font parfois l'amalgame entre les voiries communales et les voiries régionales qui sont de la compétence de Bruxelles-Propreté", déplore l'échevine de l'espace public. "Or c'est notamment pour palier les manquements de Bruxelles-Propreté que nous avons été contraints de créer cette équipe".

Le niveau d'exigence des agents régionaux diffère en effet de celui que s'imposent les équipes communales. La commune a d'ailleurs, à plusieurs reprises, manifesté son mécontentement auprès de la Région. "Mais il semblerait que, pour Bruxelles Propreté, Auderghem est une commune propre et donc considérée comme non prioritaire en cas de sous-effectif", s'agace l'échevine. "Pour nous, c'est pourtant clair: en matière de propreté, on peut toujours faire mieux".



OPÉRATION DÉJECTIONS CANINES DES MAÎTRES AUDERGHEMOIS PLUTÔT RESPONSABLES

Entre le 8 et le 18 avril dernier, les Gardiens de la Paix ont mené une opération spéciale "déjections canines". Objectif: vérifier que les propriétaires de chiens de la commune connaissent et respectent le règlement général de police. Les résultats sont globalement satisfaisants. Sur près de 200 personnes contrôlées, 7,6% seulement promenaient leurs chiens sans laisse et 11,6% ne disposaient pas de sac pour ramasser les déjections de leur compagnon à quatre pattes.

"Cette opération n'avait pas uniquement une vocation répressive", précise Jérémy Tignée, coordinateur des Gardiens de la Paix. "Nous voulions aussi sensibiliser et montrer notre présence sur ce terrain car il suffit d'une ou deux personnes qui ne ramassent jamais pour engendrer un sentiment de malpropreté".

Une nouvelle opération est prévue dans les semaines à venir, mais les dates précises sont évidemment tenues secrètes.

CAMPAGNE DE STÉRILISATION DES CHATS ERRANTS

Chaque année, plus de 10.000 chats sont euthanasiés en Belgique. Le problème ? Une chatte peut donner naissance à plus de 15 chats par an et les refuges animaliers sont surpeuplés.. La commune lance un appel aux Auderghemois pour repérer les chats errants de leur quartier et permettre leur stérilisation. "Motivés, la majorité des vétérinaires de la commune souhaitent intervenir sur les chats errants qui leur seront apportés", explique l'échevine du Bien-être animal. "La difficulté est d'identifier les chats non stérilisés qui n'ont pas de propriétaire. D'où notre appel aux Auderghemois pour nous indiquer la localisation de chats errants. Ensuite, des bénévoles se chargeront de leur capture". Après une revalidation post-opératoire chez un bénévole, les chats seront relâchés à l'endroit de leur capture.

Pour signaler les chats errants : animaux@auderghem.brussels

LES 28 ET 29 SEPTEMBRE PROCHAINS

LES SCOUTS DE SAINTE-ANNE FÊTENT LEURS 100 ANS

Après St-Julien, c'est au tour de l'unité scoute "8^e Sainte-Anne" de fêter ses 100 ans. Une centenaire qui se porte comme une jeunette avec plus 150 membres de 6 à 18 ans répartis en 5 sections.

L'histoire de la "8^e Sainte-Anne" commence comme une légende. Et comme toutes les légendes, elle a un ancrage dans la réalité.

La première trace mentionnant cette unité date de 1919. On y parle d'une "troupe de patronage Sainte-Anne", sans numéro d'unité

mais clairement localisée avenue Walckiers, 72 à Auderghem, chez un certain Walter Dienst, le premier "Scout Master" de la troupe. Il faudra pourtant attendre 1933 pour qu'une meute et une troupe s'affilient officiellement à la Fédération des Scouts Catholiques sous le numéro 8. Après cette date, et grâce aux témoignages des anciens, l'histoire s'éclaircit: la création d'une nouvelle meute en 1955, l'installation définitive rue Walckiers en 1959, l'intégration de louvettes en 1994...

Pour célébrer cet anniversaire pas

comme les autres, la 8^e Sainte-Anne organise une fête ouverte à tous les 28 et 29 septembre prochains dans le quartier Sainte-Anne. Au programme du samedi: exposition photo, mur d'escalade, rallye pédestre, veillée scoute ainsi qu'une soirée dansante dans la salle Sainte-Anne à partir de 21h. La journée du dimanche sera quant à elle marquée par la messe du Centenaire dans l'église Sainte-Anne, suivie d'un cortège déambulatoire derrière le géant Baden Powell.

www.8eme.be

ÉCOLES DES DEVOIRS CHERCHENT BÉNÉVOLES

Toujours victime de leur succès, les écoles des devoirs recherchent pour la rentrée des bénévoles. Cette initiative de l'Espace Prévention et Action scolaire d'Auderghem soutient les élèves en difficulté tout au long de l'année. Les bénévoles ont pour mission d'assister des enfants de primaires et de secondaires dans leur travail scolaire.

0494/577.908

UN COLRUYT PROVISOIRE CHAUSSÉE DE WAVRE

Pour soulager le magasin de la Chasse Royale pendant ses travaux, un Colruyt provisoire s'installera au carrefour entre la chaussée de Wavre et celle de Tervuren, à la place de l'ancien magasin Mega.

APPRENDRE À UTILISER LES GUICHETS VIRTUELS

Le samedi 28 septembre, la commune et l'asbl Espace Cultures proposeront des ateliers gratuits pour apprendre à utiliser les guichets virtuels tels Irisbox, Itsme, Ebox, Mercurius, etc. Ceux-ci auront lieu de 10 à 18 h sous les travées du Centre culturel, 183 boulevard du Souverain.

DIMANCHE SANS VOITURE À AUDERGHEM

Le 22 septembre, Auderghem sera sans voiture. Un village Mobilité sera implanté drève de Nivelles, à l'angle de l'Avenue Lebon. Le service Prévention disposera aussi d'un stand avec atelier de gravure et de petites réparations de vélos, essai de trottinettes et de vélos électriques, piste d'habileté à la conduite pour les enfants... Des animations musicales et sportives sont également prévues toute la journée.

UN BUS POUR PROMOUVOIR LA MÉDIATION

Le 15 octobre entre 14h et 18h au marché Saint-Julien, le bus "Living Together" présentera les missions du réseau des services publics de médiation des conflits interpersonnels. Ce réseau offre une alternative à la justice pour tous les conflits entre personnes (familiaux, civils, voisinage, locatifs...).

NOUVEAU: FAIRE SON SERVICE CITOYEN À AUDERGHEM

La commune a décidé de devenir membre de la Plateforme pour le Service Citoyen. L'idée est simple: donner la possibilité aux jeunes de s'engager durant six mois dans un projet utile à la collectivité. La commune soutient ce dispositif pour renforcer l'implication des jeunes dans la société.

Organiser une exposition, réaliser un reportage vidéo, animer des activités dans une ferme pédagogique... Le service citoyen peut prendre des formes très diverses en fonction des aspirations des postulants. Ouvert aux 18/25 ans, le service citoyen a une vocation universelle.

"C'est avant tout une relation gagnant-gagnant", résume l'échevine de la Jeunesse. "Car en contrepartie de son engagement, le participant bénéficie d'un statut social propre, de la possibilité de développer de nouvelles compétences et même de suivre des formations".

Infos : 02/256.32.44
info@service-citoyen.be

LANCÉMENT DU PRÊT DE LIVRES À DOMICILE

UN NOUVEAU SERVICE OFFERT PAR LES BIBLIOTHÈQUES COMMUNALES



C'est tout neuf ! À partir de la rentrée, il sera possible d'emprunter des livres des bibliothèques communales et de se les faire livrer à domicile. "Ce nouveau service s'adresse bien sûr aux personnes à mobilité réduite, âgées ou isolées", précise l'échevine de la Culture et des Bibliothèques. "Il suffit de faire son choix dans un catalogue d'ouvrages qui sera

renouvelé régulièrement afin qu'il reste attractif pour tous les types de lecteurs". Les livres seront ensuite livrés et récupérés à domicile. Question tarif, l'emprunt est gratuit dès lors qu'on est abonné. Il n'y aucun surcoût pour la livraison.

Pour se procurer le catalogue : 02/676.49.50

UN SEUL ABONNEMENT POUR TOUTES LES BIBLIOTHÈQUES

Désormais la carte de membre souscrite dans une bibliothèque communale donnera accès, sans démarche supplémentaire, à toutes les autres bibliothèques de la commune, néerlandophones comme francophones.

LE LABEL SHORT FOOD SÉDUIT UN QUART DES RESTAURANTS AUDERGHEMOIS LABELLISÉS

FOCUS SUR DEUX D'ENTRE EUX : LE MAZA'J ET LA SOEUR DU PATRON



En juin 2018 la commune s'associait à l'expert culinaire Éric Boschman pour lancer le label "Short Food Auderghem". L'idée ? Mettre en avant les restaurateurs privilégiant les circuits courts. En 10 mois, près d'un quart des restaurants de la commune ont obtenu le label.

"Le concept est simplissime et ouvert à tous les restaurants d'Auderghem", rappellent l'échevine de l'Économie locale. "Pour obtenir le label, le restaurant doit justifier dans sa carte d'un minimum de 10 produits fabriqués ou cultivés en Belgique et proposer un menu, un dessert ou un plat dont les ingrédients proviennent d'un rayon de 50 km autour d'Auderghem".

C'est notamment le cas du Mazaj, le restaurant libanais du Boulevard du Souverain, un des premiers labellisés. "La majorité de nos légumes sont locaux et nos graines sont bios", souligne Joe Harika, le patron. "Pour obtenir le label nous avons même développé un plat autour d'un des produits emblématiques d'Auderghem, l'ail des ours, qui se marie parfaitement avec notre

agneau. Ce plat est devenu très vite très populaire".

Même son de cloche du côté de "La Soeur du Patron", chaussée de Wavre, un adepte du circuit court. "En ce moment, nous travaillons en rapproché les asperges, les chicons, les navets, les radis, les pommes et les choux fleurs. Sans oublier les œufs et le poulet qui viennent directement de producteurs de la commune. Un circuit très très court donc", s'amuse Carl Dos Santos, le maître des lieux. "Et puis nous avons aussi notre fameux Burger Léonard quasiment essentiellement composé de produits de la commune. C'est un burger aux œufs, en clin d'œil à l'ancienne guinguette du carrefour qui ne servait que des omelettes".

Pour rappel, les labellisés s'imposent également une politique "anti-gaspi" en proposant un doggy-bag pour ramener les restes de son repas à la maison. La liste actualisée des restaurants labellisés est consultable sur le site de la commune. "Nous réfléchissons aussi à élargir ce label aux commerces qui proposent une démarche zéro déchet", confie l'échevine.

www.auderghem.be/short-food

ÉCONOMIE CIRCULAIRE DEN DAM CRÉE UN REPAIR CAFÉ

Depuis quelques mois, Den Dam organise un repair café à Auderghem. Initié par des citoyens, ce service fonctionne autour d'un principe simple: partager son savoir-faire pour donner une seconde vie à des objets du quotidien. "Cette initiative citoyenne s'inscrit dans une démarche anti-gaspillage", souligne l'échevine des Affaires néerlandophones. "C'est également un moyen original de recréer du lien social". Et il y a de quoi faire: vêtements, appareils électriques, jouets, tout y passe.

"De petites réparations ou ajustements peuvent prolonger considérablement la vie des objets", explique Cécile De Backer, bénévole au repair café. "Nous cherchons régulièrement des bénévoles, surtout des techniciens et des électriciens". Avis donc aux bricoleurs.euses qui ont envie de mettre leurs talents au service de la communauté...

Le 3^e dimanche du mois de 14 à 17h (sauf avril, juillet et août). dendam@vgc.be

LA PREMIÈRE POMPE CNG DE BRUXELLES EST AUDERGHEMOISE

Il y a un an Auderghem adoptait une fiscalité spécifique pour encourager l'installation de stations de recharge pour véhicules électriques et de carburants propres. Dans la pratique, la commune exonère de toutes taxes communales sur les pompes, les stations qui s'équipent de tels dispositifs. Une incitation qui n'a pas tardé à porter ses fruits puisque la première station bruxelloise de gaz naturel compressé (CNG) vient d'ouvrir boulevard du Triomphe. "Il faut amorcer un cercle vertueux", explique le bourgmestre. "En incitant ces installations nous comptons bien inciter les automobilistes à les utiliser et à privilégier des énergies moins polluantes". Le CNG est actuellement le combustible fossile le plus propre et l'un des moins chers sur le marché.

BRUSSELS FOOD FESTIVAL

Le Brussels Food Festival reprend ses quartiers sur la berme centrale du boulevard du Souverain les 27, 28 et 29 septembre. Au programme: food-trucks, comptoirs éphémères, stands de producteurs locaux et animations en tous genres.

BROCANTE DE L'AEXS

L'Association des Exploits Sportifs vous invite pour sa 8^e grande brocante, le 8 septembre rue de la Vignette. Sur place: barbecue géant, bar et château gonflable. Les bénéfices de l'événement serviront à offrir des séjours aux enfants gravement malades.

Infos et inscriptions au 02 675 76 33 ou i.murphy@aexs.org

PLACE AUX ENFANTS

Les inscriptions sont ouvertes pour la journée Place aux Enfants qui aura lieu le 19 octobre. Cette journée ouverte aux enfants entre 8 et 12 ans vise cette année à sensibiliser aux défis climatiques en faisant découvrir l'envers du décor et le monde des adultes.

Inscriptions: www.auderghem.be/enfants2019 ou 02/435.26.08

NOUVEAU CYCLE POUR LE CINÉ-CLUB

A vos agendas! Le ciné-club reprendra dès le mois d'octobre avec un nouveau cycle sur le thème des "Wonderwomen". Séances les 7/10, 25/11, 16/12, 27/01, 16/03 et 18/05. Entrée libre.

Programme des films sur www.auderghem.be.



De Oudergemnaar

INFORMATIEKRANT VAN DE GEMEENTE OUDERGEM

Nr. 109

SEPT.-OKT. 2019

40 JAAR
JAPANSE
SCHOOL

blz. 2

STERILISATIE-
CAMPAGNE
VAN ZWERFKAT-
TEN

blz. 4

SAMENLE-
VINGSDIENST
KOMT NAAR
OUDERGEM

blz. 5

DEN DAM
RICHT EERSTE
OUDERGEMSE
REPAIR CAFÉ OP

blz. 6

EERSTE
CNG-POMP
IN OUDERGEM

blz. 6

ONDERWIJS: NIEUWIGHEDEN
BEGIN SCHOOLJAAR

Pag. 2 en 3

OPENBARE NETHEID
**OUDERGEM RICHT SPECIAAL
INTERVENTIETEAM OP**

Pag. 4

START BIBLIOTHEEK
AAN HUIS

Pag. 5



GOED VOOR 300 LEERLINGEN

40 JAAR JAPANSE SCHOOL

De Japanse School viert dit jaar zijn 40e verjaardag maar het verhaal begon al in 1974 toen de gemeente met het Japanse ministerie van Onderwijs afsprak om een Japanese School of Brussels op te richten in de Mulderslaan. De school opende officieel in 1979, had direct succes en maakte van Oudergem de meest Japanse gemeente van België.

Het is een discreet gebouw, zelfs wat mysterieus en uiteindelijk weten maar weinig Oudergemnaars wat er echt achter de muren gebeurt. "Het is een vrij traditionele school, met 300 leerlingen van 6 tot 15 jaar", aldus Nathalie Veriter, leerkracht Frans. "Er wordt strikt het programma gevuld van het Japanse ministerie van Onderwijs, zo kunnen aansluiten bij het schoolprogramma bij terugkeer naar Japan". De leerlingen zijn immers bijna alleen kinderen van jonge Japanse expats die in Brussel als stafleden werken op basis van korte contracten.



Wat is dan het verschil tussen een Japanse en een Belgische school? "De algemene vakken lijken grotendeels op elkaar met uiteraard de focus op Japanse geschiedenis. Verder volgen Japanse leerlingen specifieke lessen zoals huishoudkunde, informatica en Japanse kalligrafie". Sport neemt ook een prominente plaats in het onderwijs in en wordt vanuit het oogpunt van teamgeest, wederzijdse hulp en uiteraard competitie benaderd. "De speelplaats is met een rubberlaag bedekt, een XL atletiekbaan in zekere zin".

Japanners zijn cultureel gezien discreet, wat ze niet belet om te laten merken dat ze graag in Oudergem wonen. "De ouders van de leerlingen zijn blij met de lokale levenskwaliteit en vinden de Oudergemnaars erg gastvrij", besluit Nathalie Veriter. "Bovendien durven almaal meer ouders hun kinderen inschrijven bij sportclubs, een beloning voor mij als leerkracht Frans en een sterk signaal van hun goede integratie".

MAX. 20 LEERLINGEN PER KLAS

GEMEENTESCHOLEN KLAAR VOOR EERSTE SCHOOLDAG

NIEUWE LEERMETHODES EN LEERGEMAK

Naar uitgekeken door sommigen, gevreesd door anderen, nieuw schooljaar begint! Gemeentelijke lagere school bijna klaar. Met nog dit jaar klassen met niet meer dan 20 leerlingen.

Op 1 oktober 2018 telden de gemeentescholen in Oudergem 1324 leerlingen. Een cijfer dat ongeveer gelijk zal liggen voor het nieuwe schooljaar 2019/2020. Wat betreft onderwijsmiddelen, "bestaat het onderwijzend personeel uit 75 voltijdequivalenten", legt de schepen van Onderwijs uit. "Zestien van deze arbeidsplaatsen worden direct gefinancierd door de gemeente, wat ruim boven het gemiddelde ligt". Resultaat? Oudergem kan zich de weelde veroorloven om klassen met 20 leerlingen te bieden, behalve in de Pré des Agneaux (22 leerlingen per klas).

"Als we kijken naar renovaties, bijkomende leerkrachten en aankoop van apparatuur, is Oudergem, na Brussel-Stad, de tweede gemeente die zoveel investeert in onderwijs", benadrukt de burgemeester. "En dat is niet nieuw. De gemeente investeert nu al

ongeveer dertig jaar massaal in haar schoolinfrastructuur alsook in vernieuwende pedagogische methoden". Door het inzetten van vorderingsboekjes, monitoring van leerprocessen, een orthopedagoge en taalbaden voldoen de scholen in Oudergem al sinds enkele jaren aan de meeste normen opgenomen in het "Pacte d'excellence" voor de toekomst.

Ander specifiek kenmerk van de 4 gemeentelijke basisscholen bestaat erin dat ze elk hun eigen educatief project ontwikkelen: Cirquétudes in het Scholencentrum Souverain, taalbad Nederlands in de Pré des Agneaux, kunst bij Les Marronniers en ecoburgerschap in Blankedelle. Heel wat mogelijkheden die het dagelijks leven makkelijker maken aldus de burgemeester. "Een gediversifieerd schoolaanbod betekent voor de Oudergemse ouders het geluk vinden dicht bij huis. Indirect zorgt dit voor minder tijdverlies onderweg, minder stress en dus meer tijd voor het gezin". Wat ons dagelijks leven een stuk eenvoudiger maakt.

10 NIEUWE INTERACTIEVE WHITEBOARDS

Interactieve whiteboards worden de norm in Oudergemse gemeentescholen. Dit jaar krijgen ze er 10 nieuwe generatie whiteboards bij, wat hun totaal op 28 brengt. Ter herinnering, via deze whiteboards kan informatie van een computer worden doorgestuurd waarbij ze worden bediend als een touchpad.

GEZONDERE TUSSENDOORTJES

In het kader van een Europees project biedt de gemeente dit jaar regelmatig biologische groente en fruit aan de leerlingen van de gemeentescholen. Dit initiatief vult het Good Food-project aan om ouders bewust te maken van gezondere tussendoortjes voor hun kinderen.

RUSTBRENGENDE SPEELPLAATS

SPECIAAL ONTWORPEN VOORZIENINGEN OM CONFLICTEN EN PESTEN TUSSEN LEERLINGEN TE VOORKOMEN

Dit jaar gaan de leerlingen van de gemeentescholen het schooljaar beginnen met een volledig heringerichte speelplaats. Nieuwigheden die twee doelstellingen nastreven: geweldpreventie en vergroening van deze leefruimten.

De speelplaats, bij uitstek een plek van socialisatie kan ook het toneel worden van conflicten. "Geweld en pesten op school kunnen zeer verschillende vormen aannemen", legt Bernard Mugrabi, pedagogisch adviseur, uit. "En ze kunnen bovendien totaal onzichtbaar zijn voor leerkrachten, opvoeders en zelfs ouders".

Om zulk gedrag te voorkomen,

worden de speelplaatsen van de gemeentescholen verdeeld in verschillende ruimten: balzone, speelzone zonder bal, stille zone, verboden zone... Dit om "territoriumconflicten" te vermijden. Leerlingen kunnen ook beschikken over spelletjes en boeken "want een kind dat zich niet verveelt, zal de anderen niet vervelen". "Al het onderwijzend personeel en alle medewerkers van de buitenschoolse opvang hebben ter zake een opleiding gevolgd want het is essentieel om de tools te beheersen om pesten op te sporen, te voorkomen en te bedwingen".

De speelplaatsen van de 4 gemeentescholen zullen ook groener zijn dit jaar. Les Marronniers

en Souverain-Cirquétudes hadden deze omschakeling vorig jaar al ingezet met deelname aan de Good Planet Belgium-campagne "Ose le vert, recrée ta cour". "Onze speelplaats heeft een metamorfose ondergaan", zegt Charlotte Walry verrukt, initiatiefnemster voor Les Marronniers. "Van een deprimerende betonnen plek hebben we een ongelofelijke groene activiteitenruimte gemaakt met wilgenhutten, moestuin en zelfs een tuin. Dag en nacht verschil". Pré des Agneaux en Blankedelle bleven niet achter met de inrichting van een moestuin in beide scholen en een pe-

dagogische vijver in Blankedelle. "We benadrukken dat de projecten ontstonden door de gezamenlijke inbreng van leerkrachten maar ook van ouders, arbeiders van de Groendienst en zelfs met-selaars van de gemeente", lacht de schepen van Onderwijs. "Dit streven naar vergroening biedt het drievoudige voordeel dat kinderen en leerkrachten opnieuw voeling krijgen met elkaar, een natuurlijke speelruimte wordt gecreëerd en leerkrachten geprikkeld worden tot educatieve buitenactiviteiten".

NEDERLANDS LEREN

3 NIEUWE SPECIALE LEERKRACHTEN

Het is één van de grote nieuwigheden van het nieuwe schooljaar: alle gemeentescholen beschikken voortaan over hun eigen leerkracht Nederlands. "Tot nu toe zaten we in een klassiek schema van één speciale leerkracht gefinancierd door de Federatie Wallonië-Brussel, de overige lessen Nederlands werden gegeven door niet-gespecialiseerde leerkrachten", aldus de schepen van Onderwijs. "Met deze drie nieuwe krachten ververvoudigen we onze leermiddelen voor een

essentieel vak en maken we meestijd vrij die leerkrachten kunnen besteden aan andere lessen".

Deze drie nieuwe functies worden grotendeels gefinancierd door de gemeente. "We geven soms de indruk dat we streng zijn over een evenwichtige gemeentebegroting", merkt de burgemeester op. "Maar het is net hierdoor dat we financiële middelen kunnen vrijmaken om te investeren in belangrijke domeinen zoals onderwijs".

TAAKLEERKRACHT IN ELKE SCHOOL

ALGEMENE INDIVIDUELE BEGELEIDING

Andere grote nieuwheid van het nieuwe schooljaar. Net als voor het Nederlands zal er nu in elke gemeenteschool een voltijdse taakleerkracht zijn.

"Dit is de laatste ontwikkelingsfase van een project dat vorig jaar werd gelanceerd in Les Marronniers", zegt Bernard Mugrabi, pedagogisch adviseur. "De evaluatie van de testfase heeft ons overtuigd waardoor we het naar alle gemeentescholen hebben uitgebreid". De taakleerkracht legt zich volledig toe op taalon-

twikkellingsproblemen en werkt op individuele wijze leerachtersstand weg op het gebied van formulering van ideeën, syntax en woordenschat.

"Net zoals de beperking van het aantal leerlingen per klas, de monitoring van leerprocessen en het vorderingsboekje, sluit dit project perfect aan bij ons onderwijsbeleid dat zoveel mogelijk gepersonaliseerde lessen wil bieden", besluit Bernard Mugrabi.



SLUIKSTORTEN GEBREK AAN NETHEID

EEN NIEUW SPECIAAL INTERVENTIETEAM

Afval, niet met vakantie. Integendeel... Om die reden maar ook om iets te doen aan de tekortkomingen van Net Brussel heeft de gemeente onlangs een nieuw speciaal interventieteam opgericht. Waarom? Haar mogelijkheden voor schoonmaak en ophaling buiten de traditionele werktijd uitbreiden en zo afvalophoping in het weekend vermijden. Een maatregel als aanvulling op de mobiele bewakingscamera's die werken sinds januari jongstleden (zie De Oudergemnaar n°106).

"Sinds enkele maanden merken we een toename van inbreuken op de openbare netheid in het weekend, via sluijkstorten maar ook door opengereten vuilniszakken en overvolle vuilnisbakken", constateert Dimitri Treutteens, hoofd Wegenwerken. "Afval trekt ander afval aan, vuil stapelt zich op en de situatie wordt snel ondraaglijk voor de buurtbewoners". Het onlangs opgerichte team zal zich volledig bezighouden met interventies tijdens het weekend. Het is samengesteld uit twee medewerkers en heeft een vrachtwagen om meteen afval op te halen. "We hebben ervoor gekozen om de gemeente in 4 zones in te delen, twee ervan

worden zaterdag geïnspecteerd, de andere twee op zondag". Uiteindelijk zullen alle straten voortaan 6 dagen van de 7 worden schoongemaakt door de gemeentelijke diensten. Sociale media worden bovendien in de gaten gehouden voor een snelle interventie in de moeilijkste situaties.

"Het meest frustrerende voor onze diensten is dat Oudergemnaars soms de gemeentewegen en de gewestwegen, die onder de bevoegdheid van Net Brussel vallen, door elkaar halen", betreurt de schepen van Openbare Ruimte. "Het is met name om iets te doen aan de tekortkomingen van Net Brussel dat we gedwongen waren om dit team op te richten".

De eisen gesteld aan gewestelijke medewerkers verschillen immers van de eisen opgelegd aan de gemeenteteams. De gemeente heeft bovendien meermaals haar ongenoegen geuit bij het Gewest. "Maar blijkbaar is Oudergem voor Net Brussel een nette gemeente en wordt ze dus niet als een prioriteit beschouwd bij personeelsgebrek", zegt de schepen geïrriteerd. "Voor ons is het overduidelijk: wat betreft netheid, kan het altijd beter".



HONDENPOEPCAMPAGNE

VERANTWOORDELIJKE HONDENBAASJES

Tussen 8 en 18 april jongstleden hebben gemeenschapswachten een hondenpoepcampagne gevoerd. Doelstelling: nagaan of hondenbaasjes uit de gemeente het algemeen politiereglement kennen en naleven. De resultaten zijn in het algemeen bevredigend.

Van de bijna 200 gecontroleerde personen liet slechts 7,6% de hond niet aangelijnd uit en 11,6% beschikte niet over een zakje om de poep van hun trouwe viervoeter op te rapen. "Deze cam-

pagne was niet enkel repressief bedoeld", preciseert Jérémie Tignée, coördinator van de gemeenschapswachten. "We willen ook bewustwording creëren en aanwezig zijn op het terrein want één of twee personen die nooit hondenpoep oprapen, zijn genoeg om voor een gevoel van gebrek aan netheid te zorgen".

Een nieuwe campagne staat de komende weken gepland maar precieze data blijven uiteraard geheim.

STERILISATIECAMPAGNE VAN ZWERFKATTEN

Elk jaar worden meer dan 10.000 katten ingeslapen in België. Het probleem? Een kat kan meer dan 15 kittens per jaar krijgen en dierenasielen zitten overvol. De gemeente roept Oudergemnaars op zwerfkatten in hun wijk op te sporen om ze te kunnen steriliseren. "De meeste dierenartsen, gemotiveerd voor de taak, willen de zwerfkatten behandelen die bij hen worden binnengebracht", zegt de schepen van Dierenwelzijn. "Het moeilijkste is het identificeren van niet-steriliseerde katten die geen baasje hebben. Vandaar onze oproep aan de Oudergemnaars om ons te melden waar er zich zwerfkatten bevinden. Vervolgens zullen vrijwilligers de katten vangen". Na de operatie kunnen de katten bij vrijwilligers terecht om uit te rusten waarna ze worden losgelaten op de plek waar ze werden gevangen.

Melden van zwerfkatten: animaux@oudergem.brussels

28 EN 29 SEPTEMBER A.S.

SCOUTS SINT-ANNA 100 JAAR OUD

Na Sint-Juliaan, is het nu scouteenheid "8^e Sint-Anna" die 100 jaar viert. Een honderdjarige die nog piepjong is, met meer dan 150 leden van 6 tot 18 jaar verdeeld over 5 afdelingen.

Het verhaal van de "8^e Sint-Anna" begint als een legende. En net als alle legendes is deze gebaseerd op de werkelijkheid.

Het eerste spoor van deze eenheid dateert van 1919. Men heeft het over een "patronaatsgroep Sint-Anna", zonder eenheids-

nummer maar duidelijk gevestigd op de Walckierslaan 72 in Oudergem, bij een zekere Walter Dienst, de eerste "Scout Master" van de groep. Maar pas in 1933 treden een welpenhorde en een verkennersgroep officieel toe tot de "Fédération des Scouts Catholiques" onder nr. 8. Hierna wordt het verhaal dankzij getuigenissen overzichtelijker: oprichting van een nieuwe welpenhorde in 1955, definitieve vestiging Walckiersstraat in 1959, opname van de kabouter in 1994 ...

Om dit op een speciale manier te vieren, organiseert de 8^e Sint-Anna een feest voor iedereen op 28 en 29 september a.s. in de wijk Sint-Anna. Op het programma zaterdag: fototentoonstelling, klimmuur, wandeltocht, avondwake en ook een dansavond in zaal Sint-Anna vanaf 21 u. Zondag is er de Eeuwfeestmis in de Sint-Annakerk gevuld door een stoet achter de reus Baden Powell.

www.8eme.be

HUISWERKSCHOOL ZOEKT VRIJWILLIGERS

De huiswerkschool, steeds slachtoffer van zijn eigen succes, zoekt vrijwilligers voor het nieuwe schooljaar. Dit initiatief van EsPas, Ruimte voor Preventie en Onderwijsacties van Oudergem, ondersteunt het hele jaar door leerlingen die moeilijkheden hebben. Vrijwilligers helpen kinderen uit de lagere en middelbare school met hun huiswerk.

0494/577.908

VOORLOPIGE COLRUYT WAVERSESTEENWEG

Om de winkel in de Koninklijke Jachtstraat tijdens de werkzaamheden te ontlasten, komt er een Colruyt aan het kruispunt tussen de Waverse- en de Tervurensesteenweg, plek van de vroegere Mega-winkel.

VIRTUELLE LOKETTEN LEREN GEBRUIKEN

Zaterdag 28 september bieden de gemeente en vzw Espace Cultures gratis workshops om virtuele loketten zoals Irisbox, Itsme, Ebox, Mercurius enzovoort te leren gebruiken. Deze zullen plaatsvinden van 10 tot 18 u. in het cultureel centrum, Vorstlaan 183.

AUTOLOZE ZONDAG IN OUDERGEM

22 september zijn er geen auto's in Oudergem. Er komt een Mobiliteitsdorp aan de Nijvelsedreef, op de hoek met de Lebonlaan. De Preventiedienst zal ook een stand hebben met workshop voor herstellen en graveren van fietsen. Verder kun je kennismaken met step en elektrische fiets, is er een behendigheidsparkours voor kinderen... Overdag worden er sportactiviteiten georganiseerd en er muzikale omlijsting.

BUS OM BEMIDDELING TE PROMOTEN

15 oktober tussen 14 en 18 u. op de Sint-Juliaanmarkt stelt de bus "Living Together" het Brussels netwerk van openbare diensten voor de bemiddeling van interpersoonlijke conflicten voor. Dit netwerk biedt een alternatief bij conflicten tussen personen (familie, burgers, buuren, huurders).

NIEUW: SAMENLEVINGS- DIENST IN OUDERGEM

De gemeente wordt lid van het Platform voor de Samenlevingsdienst. Het idee is simpel: jongeren de kans bieden om zich zes maanden lang in te zetten voor een project dat nuttig is voor de gemeenschap. De gemeente ondersteunt dit initiatief om jongeren meer bij de samenleving te betrekken.

Expositie organiseren, video-reportage maken, activiteiten animeren op een kinderboerderij...

De samenlevingsdienst kan verschillende vormen aannemen afhankelijk van het engagement van de kandidaten. De samenlevingsdienst, open voor 18/25 jaar, heeft een universeel karakter.

"*Het is vooral een win-winst-situatie*", zegt de schepen van Jeugd. "*In ruil voor zijn engagement, krijgt de deelnemer een sociaal statuut, de mogelijkheid om nieuwe vaardigheden te ontwikkelen en zelfs opleidingen te volgen*".

Info: 02/256.32.44
info@service-citoyen.be

START BIBLIOTHEEK AAN HUIS

NIEUWE DIENST AANGEBODEN DOOR GEMEENTELIJKE BIBLIOTHEKEN



Gloednieuw! Vanaf het nieuwe schooljaar zal het mogelijk zijn om boeken uit de gemeentebibliotheken te ontlenen en ze thuis te laten bezorgen. "Deze nieuwe dienst is bedoeld voor personen met beperkte mobiliteit, ouderen en alleenstaanden", preciseert de schepen van Cultuur en Bibliotheek. "Je hoeft enkel maar te kiezen uit een catalogus

die regelmatig wordt bijgewerkt om aantrekkelijk te blijven voor alle lezers". Boeken worden vervolgens thuis geleverd en opgehaald. Ontlenen is met abonnement gratis. Er zijn geen extra kosten voor afleveren.

Catalogus aanschaffen:
02/676.49.50

EEN ENKEL ABONNEMENT VOOR ALLE BIBLIOTHEKEN

Voortaan geeft het lidmaatschap bij je gemeentebibliotheek, zonder extra stappen, toegang tot alle andere Nederlandstalige en Franstalige gemeentebibliotheken.

SHORT FOOD LABEL SUCCESVOL

KWART VAN OUDERGEMSE RESTAURANTS HEEFT LABEL

FOCUS OP TWEE ERVAN: MAZA'J EN LA SOEUR DU PATRON



In juni 2018 begon de gemeente samen te werken met culinair expert Éric Boschman om het label "Short Food Oudergem" te lanceren. Waarom? Focus op restaurateurs die inzetten op korte ketens. In 10 maanden heeft bijna een kwart van de restaurants het label gekregen.

"Het concept is eenvoudig en staat open voor alle restaurants in Oudergem", zegt de schepen van Lokale Economie. "Om het label te krijgen, moet het restaurant minstens 10 producten op zijn menu hebben staan die in België zijn geproduceerd of geteeld alsook een dessert of gerecht bieden waarvan de ingrediënten binnen een straal van 50 km rond Oudergem komen".

Dit is zo bij Maz'a', Libanees restaurant aan de Vorstlaan, één van de eerste met het label. "We werken zoveel mogelijk met lokale groenten en biozaden", benadrukt chef-kok Joe Harika. "Om het label te krijgen, hebben we zelfs een gerecht ontwikkeld met één van de iconische producten uit Oudergem, daslook, dat perfect combineert met ons lamsvlees. Dit gerecht is zeer snel

populair geworden".

Hetzelfde verhaal bij "La Sœur du Patron", Waverssteenweg, voorstander van korte ketens. "Momenteel werken we met asperges, witlof, rapen, radijsen, appelen en bloemkolen uit de buurt. En niet te vergeten eieren en kippen die rechtstreeks van lokale producenten komen. Een zeer, zeer korte keten dus", zegt Carl Dos Santos, de eigenaar, gemanuseerd. "En dan hebben we nog onze berroemde Burger Léonard die bijna volledig met lokale producten is samengesteld. Het is een burger op basis van eieren, een knipoog naar de vroegere "guinguette", aan het kruispunt, die enkel omeletten serveerde".

We wijzen erop dat de restaurants met dit label een anti-verspillingsbeleid voeren en een doggybag aanbieden om etensresten mee naar huis te nemen. Een actuele lijst met restaurants die dit label dragen, is beschikbaar op de website van de gemeente. "We denken eraan om dit label uit te breiden naar zaken die een nulafvalbeleid voeren", aldus de schepen.

www.oudergem.be/short-food

KRINGLOOPECONOMIE DEN DAM BEGINT REPAIR CAFÉ

Sinds enkele maanden organiseert Den Dam repair café in Oudergem. Deze dienst, opgestart door burgers, werkt volgens een eenvoudig principe: kennis delen om een tweede leven te geven aan dagelijkse objecten. "Dit initiatief is gebaseerd op een antiverspillingsaanpak", benadrukt de schepen voor Nederlandstalige Aangelegenheden. "Het is ook een originele manier om de sociale samenhang te versterken". Werk zat: kleding, elektrische toestellen, speelgoed, alles wordt

binnengebracht.

"Kleine reparaties of aanpassingen kunnen de levensduur van dingen enorm verlengen", aldus Cécile De Backer, vrijwilliger in het repair café. "We zoeken regelmatig vrijwilligers, vooral technici en elektriciens". Klussers die de gemeenschap met hun talent willen helpen, zijn meer dan welkom...

3^e zondag/maand van 14 tot 17 u. (behalve april, juli, augustus). dendam@vgc.be

EERSTE CNG-POMP VAN BRUSSEL IN OUDERGEM

Een jaar terug nam Oudergem een specifieke belastingregeling aan om de installatie van stations voor elektrische auto's alsook voor schone brandstof te stimuleren. Er is vrijstelling van gemeentebelasting op de brandstofpompen voor stations die zich met zulke voorzieningen uitrusten. Een maatregel die succes heeft aangezien het eerste Brusselse CNG-tankstation onlangs geopend is op de Triomflaan. "We moeten een positieve spiraal creëren", aldus de burgemeester. "Door deze voorzieningen te stimuleren, willen we automobilisten aanmoedigen om ze te gebruiken en te kiezen voor minder vervuilende energie". CNG is de schoonste voordelige fossiele brandstof die op dit moment verkrijgbaar is.

BRUSSELS FOOD FESTIVAL

Op 27, 28 en 29 september vindt het Brussels Food Festival opnieuw plaats op de middenberm van de Vorstlaan. Op het programma: foodtrucks, pop-upbars, kraampjes met lokale producten en animatie.

ROMMELMARKT AEXS

De Association des Exploits Sportifs nodigt u 8 september uit op de 8^e grote rommelmarkt in de Kleine Wijngaardstraat. Ter plaatse: grote barbecue, bar en springkasteel. De opbrengst dient om ernstig zieke kinderen een vakantie te bieden.

Info en inschrijven, 02 675 76 33 of i.murphy@aexs.org

PLACE AUX ENFANTS

Inschrijven kan nu voor de dag "Place aux Enfants" die plaatsheeft op 19 oktober. Deze dag, bedoeld voor kinderen tussen 8 en 12 jaar, wil dit jaar bewustwording creëren rond het klimaat door de andere kant en de volwassen wereld te laten ontdekken.

Inschrijven: www.audergem.be/enfants2019 of 02/435.26.08

NIEUWE CYCLUS CINE-CLUB

Niet te missen! Cine-club is terug vanaf oktober met een nieuwe cyclus over "Wonderwomen". Voorstellingen 7/10, 25/11, 16/12, 27/01, 16/03, 18/05. Toegang vrij.

Filmprogramma op www.oudergem.be.